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1. Koliko odstotkov javnih površin imate zasajenih z medovitimi rastlinami? Naštejte 

katere in priložite fotografije? 

Občina Tabor je 

podeželska občina z 

odlično strateško 

pozicijo. Skorajda 

točno na pol poti med 

Ljubljano in Celjem, 

pa kljub temu ravno 

prav odmaknjena od 

mestnega vrveža. Te 

kraje so si za svoje 

izbrali celo celjski 

grofje, ki so gotovo že 

takrat videli njihov 

mogočni potencial. Na 

eni strani je kraj obdan 

z Zasavskim hribovjem, ki ta mali prostor pod soncem varuje z objemom hribov. Ponašamo 

se z vrhom Čemšeniške planine in nam tako ljubo Krvavico, naša sta Brložen in Čeren, vmes 

pa Škrabarjeva planina in ostali, dobro poznani in še neodkriti bregovi in doline, poti in 

brezpotja. Tu je še mogoče uživati v bistrosti gozdnih potočkov v družbi gozdnih živali. 

Taborska občina se v drugi smeri odpira proti Spodnji Savinjski dolini, kjer se kmetje 

ravninskih vasi borijo za svoj kruh. Ravnina je prepredena z obdelanimi polji in prostranimi 

travniki. Med vsem tem najdejo prostor tudi zelene površine naše občine. Podarjamo jim 

skrbno nego in ljubezen, one pa nam za našo pozornost vračajo z lepoto in cvetjem. Urejenost 

balkonskega cvetja na občinski stavbi, gredic in nasadov je vsakoletni izziv, ki si ga zadamo 

na taborski občini, k temu pripomore zdrava konkurenca s strani Turističnega društva, ki 

ravno tako ureja naše javne 

površine. Pri tem smo pazljivi 

na izgled gredic, še posebej pa 

se trudimo pri ohranitvi čebel in 

metuljev, ki so neprecenljiv vir 

življenja na Zemlji. Pri 

zasaditvah izbiramo medovite 

rastline, še posebej pozorni smo 

na izbiro drevesnih sort. Pri 

cvetličnih gredah pazimo na to, 

da je posejano cvetje od 

najzgodnejše pomladi do jeseni 

vir čebelje paše.  

 

Pogled na Tabor 

Občinske javne površine 



 2. Ali vaša občina spodbuja čebelarski turizem? Koliko ponudnikov čebelarskega 

turizma iz vaše občine je certificiranih v okviru ČZS in kako jih spodbujate? 

V Taboru poteka organizirano čebelarstvo že 106 let. Leta 1907 so v Ojstriški vasi ustanovili 

eno izmed petih podružnic 

čebelarskega društva na spodnjem 

Štajerskem. Ob 100-letnici tega 

dogodka so pri Pepelovih v 

Ojstriški vasi za ogled odprli 

čebelarski muzej, ki odpira vrata 

tako drugim čebelarjem, šolarjem, 

domačinom, drugim 

zainteresiranim in turističnim 

skupinam.  

 

Konec lanskega leta je Občina izdala natečaj za najboljše turistične spominke. V začetku 

letošnjega leta smo izbrali najboljše tri. Za najboljši spominek je komisija razglasila 

Veronikino milo, izdelano iz medu in mleka, avtorice Mojce Šoštarič iz Ojstriške vasi. 

Zgodba Veronikinega mila sega nekaj stoletij nazaj, na dvorec celjskih grofov. Legenda pravi, 

da je Herman Celjski, zaradi prepovedane ljubezni med njegovim sinom Friderikom II. in 

nižjo plemkinjo Veroniko iz Desenic, dal Veroniko zapreti na grad Ojstrica. Herman je želel 

njeno smrtno obsodbo, kar je pred sodiščem tudi dosegel. Njeni krvniki so jo prišli iskat ravno 

v času, ko se je kopala. Veroniko so utopili v kadi. Tretje mesto je zasedel  izdelek Naj vam 

pade sekira v med Darka Nemivška iz Tabora.  Njegova zgodba je taka: V davnini, ko si je 

človek iskal hrano v gozdu, je iskal tudi 

gnezda čebeljih družin in med. Ko je čebele 

našel, je s sekiro udarjal po trhlih panjih, da bi 

prišel do medu. Zgodilo se je, da je trhlost 

nenadoma popustila in sekira mu je padla v 

med. Od tod besedna zveza Sekira mu je 

padla v med. Dva izmed treh najboljših 

turističnih spominkov sta tako medena 

izdelka, kar kaže na zavzetost čebelarjev za 

njihovo poslanstvo in promocijo, hkrati pa 

kaže na zavedanje pomena tradicije in medu 

za Tabor. Te turistične spominke je mogoče 

kupiti v turistični pisarni v Taboru, prav tako 

pa jih župan podarja kot protokolarno darilo. 

Med v teh izdelkih je izključno pridelek 

taborskih čebelarjev.  

Čebelarski muzej v Ojstriški vasi 

Naj vam pade sekira v med 



 

Člani Čebelarskega društva Tabor so certificirani v okviru ČZS. To ne pomeni povezovanja le 

na občinskem nivoju, ampak na vseslovenskem. Udeležujejo se predavanj, izobraževanj, 

seminarjev in delavnic, ki jih organizira ČZS, poleg tega pa, kar je najpomembneje, 

zagotavljajo kakovost medu in zdravja čebeljih družin. V zadnjem letu je k našemu 

čebelarskemu društvu pristopilo kar 5 novih članic in članov, kar je za tako majhen kos 

zemlje kot je taborski in za eno izmed najmanjših slovenskih občin po številu prebivalcev, 

zelo lep dosežek. Skupaj imajo naši čebelarji preko 350 čebeljih družin. Tako se Taboru za 

obstoj čebel in medu gotovo ni treba bati.       

 

Čebelarstvo Nemivšek  

 

 

3. Kakšne vsebine povezane s čebelarstvom vaša občina ponuja ob obisku turističnih 

skupin? 

Občina Tabor se odpira tudi za turiste. Ponujamo jim turistične kmetije, gostinsko ponudbo, 

odlične pohodne in kolesarske poti, zgodovinske znamenitosti in gostoljubje domačinov. 

Turistične skupine, ki obiščejo naš kraj pa napotimo tudi v že prej omenjeni muzej 

čebelarstva. Muzej je v zasebni lasti, skrbno ga ureja čebelarka Mira Pepel, pranečakinja 



začetnika čebelarstva v teh krajih, Antona Pepela. Muzejsko zbirko je uredila v nekdanji hiši 

Antona Pepela ob pomoči etnologa dr. Vita Hazlerja.   

 

Mira Pepel pred čebelarskim muzejem    

 

Muzejska zbirka  



 

Sv. Ambrož, zavetnik čebelarjev 

 

 

Muzejska zbirka 



4. Ali objavljate razpise za pridobivanje sredstev za pomoč pri delovanju čebelarskega 

društva? Priložite povezavo na dokumentacijo razpisa. 

Država občinam za čebelarje ne namenja posebnih sredstev, zato občina nima posebnih 

razpisov zanje, jih pa namenjamo v okviru kmetijstva. Čebelarsko društvo dobiva iz 

občinskega proračuna letne dotacije, ob posebnih priložnostih jim namenimo tudi nagrade. 

Občina jim daje na voljo občinske prostore, Dom krajanov, društvene prostore, sejno sobo in 

društveno kuhinjo. Pomagamo pa jim pri promociji čebelarstva. Letos smo ob občinskem 

prazniku pripravili prispevek na temo čebelarstva, ki je bil predvajan na Golica TV. Povezavo 

nanj vam pošiljamo:  

 http://www.youtube.com/watch?v=AUyi2fDJnc8 

S tem smo želeli približati čare čebelarstva širšim množicam, hkrati pa smo uspešno 

predstavili Tabor in skrb za naše čebelarje, pokazali njihove dosežke, njihov trud in delo.      

 

5. Ali v šolah, ki jih pokriva vaša občina delujejo čebelarski krožki ter kako sodelujete? 

Naša šola je podružnična šola Osnovne šole Vransko – Tabor. V Taboru se izobražuje več kot 

100 otrok. Zanimanja za čebelarstvo je v vseh razredih veliko, vendar trenutno še nimajo 

čebelarskega krožka, kar pa bo v prihodnjih letih postala ena izmed možnosti. V okviru 

naravoslovnih dni učenci obiskujejo čebelarski muzej, poleti jim člani čebelarskega društva 

prikažejo točenje medu in jim razkažejo notranjost čebelnjaka. Že od samega začetka 

podpiramo projekt Tradicionalni slovenski zajtrk. S šolo sodelujemo pri njegovi pripravi, saj 

tretji petek v novembru poskrbimo za zadostno količino medu. Pri tem nam na pomoč 

priskočijo domači čebelarji, ki šoli poklonijo svoj med, otrokom pa ob tej priložnosti 

spregovorijo o pomenu medu za zdravo prehrano in o lokalni pridelavi hrane. 

     

 

6. Ali sodelujete z lokalnim čebelarskim društvom? Na kakšen način? 

S Čebelarskim društvom Tabor najtesneje sodelujemo ob pripravah na kmečko tržnico, ki se 

odvija vsako zadnjo nedeljo v mesecu. Poleg njihove pestre ponudbe so še koordinatorji 

tržnice, spremljajo novosti, urejajo prostor in izbirajo ponudnike. Potrudijo se, da vsakokrat 

ponudijo le najboljše domače pridelke, možnost prodaje pa ponudijo taborskim kmetom in 

krajanom, ki ponudijo pestrost pridelkov in izdelkov. Na kmečki tržnici ravno tako ne manjka 

medenih dobrot. Čebelarsko društvo vsako leto zavzeto sodeluje tudi pri pripravah na 

občinski praznik, ki poteka zadnji teden v aprilu. Še posebej dejavni so na tradicionalnem 

Šentjurskem sejmu, ki ga pripravimo v okviru občinskega praznika. Čebelarji takrat 

sodelujejo na paradi, na kateri se predstavijo v čebelarski paradni in delovni obleki ter z 

društvenim praporom, ki so ga s pomočjo občine kupili v letu 2006. Na Šentjurskem sejmu 

ponujajo svoje izdelke na stojnicah. Naši čebelarji se udeležujejo Mednarodnega obrtnega 



sejma v Celju in Kmetijsko-živilskega sejma v Gornji Radgoni. Medene spominke so pokazali 

na prireditvi Podeželje v mestu, ki ga organizirata Zavod Celeia Celje in društvo Raznolikost 

podeželja. 

 

Na Šentjurskem sejmu 

 

7. Koliko člankov na temo čebelarstva ste v lanskem letu objavili v vašem lokalnem 

glasilu (priložite PDF)? 

Naše občinsko glasilo Novice izpod Krvavice je mesečnik. V njem v rubriki Iz društev 

objavimo članke taborskih društev, ki jih je v občini kar 14. Objavljajo predstavniki društev 

samoiniciativno. Čebelarski prispevki in članki se nanašajo na prihodnje (vabila) in pretekle 

prireditve, tržnice, sodelovanja na sejmih in objave v zvezi s kmetijstvom (opozorila v zvezi s 

škropivi, pesticidi, pomori čebel). Čebelarske novice, ki so pomembne za celotno Spodnjo 

Savinjsko dolino objavljamo v mesečniku Utrip. V Novem tedniku, ki pokriva 33 občin v 

regiji pa objavljamo tedensko, med temi novicami pa najdejo prostor tudi čebelarske.   

  

 

8. Ali vaša občina spodbuja čebelarje začetnike in ali jim namenjate kakšno pomoč? 

Občina Tabor dejavno spodbuja mlade čebelarje pri vključevanju v Čebelarsko društvo Tabor. 

Zadnje leto se je društvu priključilo kar 5 novih članov, ki s svojo zagnanostjo in 

radovednostjo že dejavno sooblikujejo podobo društva, poleg tega pa so pomladili sedanjo 



ekipo. Vsi novi člani so namreč mlajši od 35 let. Pomagamo jim pri razpisih tečajev za 

začetnike, društveni mentorji pa jih usmerjajo k skrbi in ohranjanju čebel s praktičnimi 

napotki.    

 

Predsednik Čebelarskega društva Tabor Darko Nemivšek in njegovi medeni izdelki 

 

 

9. Se v vaši občini na področju ohranjanja čebel in okolja ukvarjate še s kakšno 

aktivnostjo, ki je niste izpostavili v zgoraj naštetih vprašanjih? 

Člani našega čebelarskega društva so prejemniki številnih priznanj s področja čebelarstva. 

Tako je leta 2011 Danijel Zupančič prejel nagrado na Kmetijsko-živilskem sejmu v Gornji 

Radgoni. Mira Pepel je marca letos prejela priznanje za uspešno delo in razvoj čebelarstva v 

Spodnji Savinjski dolini. Čebelarji so prejeli številna priznanja Antona Janše in dva certifikata 

poklicnih čebelarjev. Član taborskega čebelarskega društva je Maksimilijan Gržina, 

predsednik čebelarjev Spodnje Savinjske doline in letošnji prejemnik priznanja Antona Janše.   

 



 

Mira Pepel pri svojem čebelnjaku 

 

10. Kontaktna oseba občine za dotični razpis (ime in priimek ter elektronski naslov) 

Alenka Kreča Šmid 

alenka.kreca.smid@obcina-tabor.si 

 

 

 


